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前言

20世纪末，以计算机和通信技术为代表的信息科学和技术对世界经济、科技、军事、教育和文化等产
生了深刻影响。
信息科学技术的迅速普及和应用，带动了世界范围信息产业的蓬勃发展，为许多国家带来了丰厚的回
报。
进入21世纪，尤其随着我国加入WTO，信息产业的国际竞争将更加激烈。
我国信息产业虽然在20世纪末取得了迅猛发展，但与发达国家相比，甚至与印度、爱尔兰等国家相比
，还有很大差距。
国家信息化的发展速度和信息产业的国际竞争能力，最终都将取决于信息科学技术人才的质量和数量
。
引进国外信息科学和技术优秀教材，在有条件的学校推动开展英语授课或双语教学，是教育部为加快
培养大批高质量的信息技术人才采取的一项重要举措。
为此，教育部要求由高等教育出版社首先开展信息科学和技术教材的引进试点工作。
同时提出了两点要求，一是要高水平，二是要低价格。
在高等教育出版社和信息科学技术引进教材专家组的努力下，经过比较短的时间，第一批由教育部高
等教育司推荐的20多种引进教材已经陆续出版。
这套教材出版后受到了广泛的好评，其中有不少是世界信息科学技术领域著名专家、教授的经典之作
和反映信息科学技术最新进展的优秀作品，代表了目前世界信息科学技术教育的一流水平，而且价格
也是最优惠的，与国内同类自编教材相当。
这套教材基本覆盖了计算机科学与技术专业的课程体系，体现了权威性、系统性、先进性和经济性等
特点。
目前，教育部正在全国35所高校推动示范性软件学院的建设，这也是加快培养信息科学技术人才的重
要举措之一。
为配合软件学院的教学工作，结合各软件学院的教学计划和课程设置，高等教育出版社近期聘请有关
专家和软件学院的教师遴选推荐了一批相应的原版教学用书，正陆续组织出版，以方便各软件学院开
展双语教学。

Page 2



第一图书网, tushu007.com
<<计算机科学基础>>

内容概要

　　进入21世纪，尤其随着我国加入WTO信息产业的国际竞争将更加激烈。
我国信息产业虽然在20世纪末取得了迅猛发展，但与发达国家相比，甚至与印度、爱尔兰等国家相比
，还有很大的差距。
国家信息化的发展速度和信息产业的国际竞争能力，最终都将取决于信息科学技术人才的质量和数量
。
引进国外信息科学和技术优秀教材，在有条件的学校推动开展英语授课或双语教学，是教育部为加块
培养大批高质量的信息技术人才采取的一项重要举措。
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章节摘录

版权页：   插图：   preface Welcome to computer science!You are about to start the exploration of a wonderful
andexciting world that offers many challenging and exciting careers.Computers play a largepart in our everyday
lives and will continue to do so in the future. Computer science is a young discipline that is evolving and
progressing.Computer net works have connected people from far flung points of the globe.Virtual reality is
creatingthree.dimensional images that amaze the eyes.Space exploration owes part of its success to
computers.Computer created special effects have changed the movie industry.And comouters have olaved
imoortant roles in zenetics. 1. Input first data item into memory. 2.Input second data item into menmory. 3.Add
the tow together and store the result in memory. 4.Output the result. Program Figure 1.7 Program made of
instructions combines these instructions to make any number of programs.Each program can be adifferent
combination of different instructions. ALGORITHMS The previous requirement made programming possible,but
it brought another dimension to using a computer.A programmer must not only learn the hask done by
eachinstruction but also lealn how to combine these instructions to do a particular task.Looking at this issue
differenfly,a programmer should first solve the problem in a stepbystep manner and then try to find the appropriate
instruction(or serles of instructions)that solves the problem.The step.bvstep solution is called an
algorithm.Algorithms play a very important role in computer science and are discussed in Chapter 8.
LANGUAGES At the beginning of the computer age,there was no computer language.Programmerswrote
instructions(using binary patterns)to solve a problem.However,as programsbecame larger,writing long programs
using these patterns became tedious.Computerscientists carrie up witll the idea of using symbols to represent binary
patterns,iust aspeople use symbols(words)for commands in daily life.But of course,the symbolsused in daily life are
different from those used in computers.So the concept of computer languages was born.A natural
language(e.g.,English)is a rich language and hasmany rules to combine words correctly;a computer language,on the
other handhas amore limited number of symbols and also a limited number of words.You will studycomputer
languages in Chapter 9.
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